 Урок английского языка 
 
Тема: «British and Russian Holidays»
Класс: 6 «Б»
Тип урока: 
Цель урока: развитие иноязычной коммуникативной компетенции   обучающихся
Задачи:
1. Учебно-практическая: активизировать и закреплять  лексику по теме: «Holidays», формировать навыки устной речи,  гибкие и вариативные умения говорить, учить  понимать иностранную речь на слух посредством  применения проектной технологии (выполнение и защита мини-проектов)
2. Развивающая: развивать  культурологические знания, повышение общей культуры общения, устно-речевые умения и навыки. Умение работать в группе. Развивать   память, внимание, мышление, восприятие.
3. Воспитательная: формирование уважительного отношения к языку, умения активно и плодотворно работать в коллективе.

Ход урока

1. Орг. Момент
Good morning, children! I’m glad to see you. How are you? That’s nice. If you are ready, let’s start our lesson. 
2. Определение темы  урока, постановка цели и задач.
Look at the blackboard , you can see some pictures and photos. What is the theme of our lesson? What do you think?
What will we do at the lesson? How do we do it? (We’ll repeat the words, answer the questions, listening, watching video, etc.)
Today at the lesson we’ll work in groups. I hope that it will be interesting for you during our lesson.
The motto of the lesson: Tell me – and I’ll forget
                                          Show me – and I’ll remember
                                          Let me to do – and it is mine!
3. Речевая зарядка

 Translate from Russian into English, from English into Russian.

Send special cards, give each other presents, wish good luck, chocolate eggs, give flowers and small presents, Christmas tree, dress as witches, special dinner, burn a model, pancakes, Shrovetide, Motherland Defender’s Day, Women’s Day, roast turkey, Labour Day, 
Day of National Unity, Easter, painted eggs.

4. Well, we are ready to talk about holidays.

Answer my questions, please.
What holidays, Russian and British, do you know?
Which holiday in our country is celebrated on the 8th of March?
When do Russian people celebrate Christmas? And British?
What is the most important national holidays in Russia?

Слайд 2.
We begin with Russian holidays.

Every holiday has its own traditions, symbols and songs, different holidays – different songs.
Listen to some musical extracts and name the holiday.
(Музыкальные фрагменты воспроизводятся при нажатии на иконку аудио)
Every holiday has its own tradition. Let’s play association game. 
(в правой части слайда при нажатии на рамку появляется словосочетание, учащиеся называют праздник, затем нажимаем еще раз и появляется картинка и т.д. Самая верхняя и последняя – день защитника отечества)

5. Now we try to make Russian holidays calendar. Take your worksheets and do task 1.
Слайд 3
 Cлужит для проверки правильности заполнения таблицы. Нажимаем на картинку, картинка переворачивается.

6. Which holiday is the most important in our country? 
In my opinion it’s Victory Day.

Now take your worksheets.
 Task 2. Listen to the text “Victory Day” and complete it with the words from the box.
(Текст   Victory Day преобразован в аудиофайл на сайте  Text to speech, аудио содержится в презентации, воспроизводится при нажатии на иконку аудио.)

7. Let’s have a break.

8. It’s  time to talk about British holidays (festivals). 


What British holidays do you know?  Let’s watch the video. While watching do task 3 in your worksheets.
(Видео воспроизводится при нажатии на картинку.)

Now we check your answers.
Учащиеся читают информацию из таблицы.

Answer my questions, please.
1. Which festival is just British and very noisy one? -   Guy Fawkes’ Night
2. When do people send cards to someone they are in love with? – St Valentine Day
3. When do children dress up as witches?   -   Halloween
4. When do British people have special dinner?  -  Christmas
5. When do British people have a big party in Trafalgar Square in London?  - New Year

9. Which holiday is your favourite? 
We’ll know it doing the mini-project “My Favoutite Holiday”
Обучающиеся  выполняют мини-проекты и представляют их


Now it’s playing time. Today we play the game “The wheel of fortune”.

10. Подведение итогов.

Return for the objects of our lesson, remember (обучающиеся называют задачи).
Do we solve them? And how did we do it? 

Soon comes New Year.
Do you like this holiday? Look at the blackboard it’s New Year’s tree. There are balls on my table. 

If you liked our lesson you should decorate the New Year’s tree higher,
If you didn’t like lesson you should decorate the New Year’s tree below.




